
Intervju Ivice Dačića za „Kurir”
četvrtak, 08. maj 2014.

Ivica Dačić, lider SPS i novopečeni šef srpske diplomatije, u intervjuu za Kurir otkriva kakve
promene slede u njegovoj stranci, govori o stanju koje je ostavio u policiji, MSP i izazovima koji
nas kao zemlju očekuju.
  
Rekli ste da SPS treba da se reformiše i programski i kadrovski „zbog loših refleksija iz
prošlosti". Na šta konkretno mislite?
- Ne može se, kako je Heraklit govorio, „dva puta okupati u istoj vodi".

To je filozofski pristup. Kažite da vas narod razume?
- Filozofski i praktično - SPS mora da se menja. Moramo da pratimo savremene načine
organizacije stranaka i načine na koje stranke dolaze do podrške građana. A kadrovi treba da
omoguće da se što više ljudi priključi SPS. Ne kažem samo mladih, nego svih onih koji imaju
nove ideje. A zašto ovo govorim?

Zašto?
- Zato što je završena jedna era u političkom životu. Ovi izbori su pokazali da je u atmosferi
jednog političkog cunamija retko ko preživeo.

Vi se već pripremate za naredne izbore?
- Normalno. Svako pametan razmišlja na takav način. To ne znači da oni treba da budu ubrzo.
Ne može moderna Srbija da se zasniva na starim konceptima stranaka.

A na starim kadrovima?
- Da razjasnim - ja ne gledam koliko ko ima godina, nego ko ima prevaziđeni pogled na svet.

Da li vas je neko od stranačkih drugova razočarao načinom na koji je radio?
- Beskorisno je da me pitate koja će biti ta nova kadrovska rešenja. Za takav odgovor je suviše
rano. Ali, ne može SPS samo na ime Ivice Dačića da dobija glasove.

Mislite da je 15 odsto, koliko ste dobili na prošlim izborima, samo vaša zasluga?
- Najvećim delom. Nažalost. Slično je i sa SNS i Aleksandrom Vučićem. Niko ne glasa za
programe.
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Hoćete da kažete da su se neki u SPS bavili sopstvenim interesom, a ne državnim i
stranačkim?
- Ne bih to baš tako plastično komentarisao. Ljudi koji su na važnim funkcijama zapostave
partijski rad. I to bi bilo normalno da se sve ne rešava na izborima. SPS previše živi u prošlosti.

Ko su oni koji žive u prošlosti? Da li računate na Mrkonjića, Obradovića, Slavicu Djukić
Dejanović, Vanju Vukića, Antića, Vukomanovićevu, Ružića...?
- Ne govorim o imenima. I da znam, ne bih vam rekao.

Zašto ne biste?
- Zato što to znam samo ja.

A funkcioneri vaše stranke?
- Ne znaju.

A što im ne kažete?
- Zloupotrebljavali su moju dobroćudnost.

Pozivali su se na vas, a da vi to niste znali?
- Ne samo to. Zloupotrebljavali su moju dobroćudnost jer su mislili da je to moja slabost. To je
moja prednost, ali oni to ne shvataju. To što sam čovek koji nikoga nije smenjivao, nikoga nije
napadao, ne znači da u SPS može da postoji više politika. Može da postoji samo jedna.

Dosta je bilo o SPS. Rekli ste da vam se priča o javnim preduzećima smučila. Kada biste
sada bili u mogućnosti da birate i dobijete neko javno preduzeće, da li biste to prihvatili?
- Kada biste pitali partiju, verovatno bi rekli drugačije od mene. Meni se više smučila priča o
direktorima koji, navodno, nešto rade u ime SPS. Kada bih lično o tome odlučivao, ne bih tražio
nijednog direktora po partijskoj liniji.

Ako vi ne odlučujete o tome, ko odlučuje?
- Neću tražiti nikoga po partijskoj liniji. Kada me je Vučić pitao „Šta tražite", rekao sam „Ne
tražimo ništa". Sam je predložio mesta koja smo dobili.

Vratimo se na javna preduzeća. Da li Bajatović poseduje stručnost za vođenje
„Srbijagasa"?
- To je mesto za čoveka koji ume da vodi tako veliki sistem.

Pa da li je umeo?
- Ako bi neko gledao po efektima, sigurno bi rekao da ne ume jer je „Srbijagas" u gubitku. Tu je i
pitanje državne politike. Stvari treba realno sagledati.

Mediji danima pišu o propustima u MUP. Na meti su načelnici policijskih uprava, koji su u
javnosti slovili za „vaše ljude" - general Simić, Tomašević...
- Moje sekretarice u MUP nisu sigurno imale službene automobile. Tačno je da mi se neki od
načelnika, pa i ovi koje pominjete, nisu javili od izbora. Ne mešam se više u rad MUP, a mom
nasledniku pružiću punu podršku. Novi ministar je sada verovatno ophrvan ulagivanjima tih
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načelnika, koji su isto i meni radili.

Kako su se vama ulagivali?
- Govorili su da su od početka bili članovi SPS. Nažalost, imaju takva ovlašćenja da ministar,
sve i da hoće, neke stvari teško može da promeni.

Nadam se da u MSP neće kao u policiji zloupotrebljavati vašu dobrotu?
- Izvukao sam pouke. A moram da vam priznam da mi je i Dušan Kovačević rekao da nisam za
policiju.

RAD SVIH AMBASADORA NA PROVERI

Da li ste videli spisak diplomatskih pasoša?
- Nisam još. Jesam tražio. Sve treba da se proveri.

Kada može da se očekuje postavljanje ambasadora u zemljama u kojima ih trenutno
nemamo?
- Veoma brzo.

Znači li to da je bivši ministar odbrane Nebojša Rodić naš budući ambasador u
Vašingtonu?
- Ne znači. Moramo da se naučimo diplomatskoj praksi i protokolu, a to je da se imena budućih
ambasadora nikada ne objavljuju pre dobijanja agremana iz države u koju se upućuje. Te
države to smatraju uvredom. Vlada o tome nije donela odluku, a već pričamo o imenima.
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